
functie heeft. Ik wijs er wel op, dat
het hierbij niet om een algemeen
instrument gaat. Je moet het
koppelen aan een bepaald onder-
werp.

Mevrouw Zwerver (GroenLinks):
Voorzitter! Ik ben het op dit punt met
de staatssecretaris eens. Naar mijn
mening zou het ministerie van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid
de voorbeeldfunctie zelfs móeten
vervullen. Op dit moment vervult het
ministerie die functie evenwel nog
niet. De laatste jaren zijn erg veel
wetten gereedgekomen en bij de
voorbereiding ervan bleek niet dat
men van plan was een emancipatie-
effectrapportage ervoor in te zetten.
Maar misschien kunnen de andere
twee bewindslieden hierover nog iets
zeggen.

Staatssecretaris Verstand: Voorzit-
ter! Ik wil vervolgens nog reageren
op de opmerkingen van mevrouw
Gelderblom die betrekking hebben
op de kinderopvang. Ik heb haar
inbreng zo verstaan, dat zij doelde
op kinderopvang in brede zin: het
kunnen combineren van de zorg voor
een gezin met werk. Uit haar betoog
heb ik opmaakt, dat een aantal
instrumenten nodig zouden zijn. Dat
is echter ook precies de manier
waarop wij te werk gaan. Een van de
instrumenten betreft de experimen-
ten in het kader van de dagindeling:
proberen te stimuleren dat wij
anders over dagindeling gaan praten.
Een vraag daarbij is: wanneer gaat
de school open? Hoe kun je
voorschoolse en naschoolse opvang
combineren met de vrijetijds-
voorzieningen? Het gaat dus om een
manier van combineren en het
anders denken over de dagindeling.
Men zou af moeten stappen van het
starre schema, waarbij men alleen
denkt aan de periode tussen negen
en vijf. Dit aspect speelt ook een rol
bij de kinderopvang in enge zin. Ook
daar geldt dat niet alleen maar
gedacht moet worden aan de tijd
tussen acht en zes, maar dat je moet
proberen rekening te houden met de
openingstijden. Gelet op het
combineren van zorgtaken met
bepaalde beroepen zou men
flexibiliteit moeten betrachten.

Mevrouw Gelderblom liet zich
overigens in haar bijdrage over dit
onderwerp somber uit. Inmiddels
heb ik een aantal kinderopvang-
instellingen bezocht en mij is
gebleken, dat zij zich bezighouden

met de verschillende aspecten.
Natuurlijk spelen de behoeften ook
een rol. De kinderopvanginstellingen
kennen of al flexibiliteit of onderzoe-
ken op welke manier zij een goede
invulling aan de mogelijkheden op
dit punt kunnen geven. Ik weet dat er
kinderopvanginstellingen met
ziekenboegjes zijn. Die zijn er dus
wel degelijk, want ik heb ze bezocht.
Ik weet ook dat er kinderopvang-
instellingen zijn die ideeën ontwikke-
len om in geval van ziekte iemand
thuis op het kind te laten passen als
dat nodig is. Er is dus beweging in
die richting. Ook de experimenten
met dagindelingen moeten juist dit
soort mogelijkheden stimuleren.
Verder herinner ik aan de voorstellen
in de nota Arbeid in zorg. In dat
verband is combinatie met verlof-
mogelijkheden aanwezig en kan
gedacht worden aan het betrachten
van flexibiliteit. Dus met verschil-
lende instrumenten werken wij aan
het beter combineerbaar maken van
werk en zorg.

Mevrouw Van den Broek-Laman
Trip (VVD): Voorzitter! Ik heb niet
over dit onderwerp gesproken, maar
ik wil toch een voorbehoud maken. Ik
vraag mij of wij inderdaad de kant
op moeten van ziekenboegjes bij de
kinderopvang. Ik ben nog lang niet
zover. De staatssecretaris zegt dat
deze ontwikkeling gewoon doorgaat,
maar ik zet hier grote vraagtekens
bij. Ik meen dat ergens anders voor
opvang gezorgd zou kunnen worden
en dat niet bij wijze van spreken een
opvang van nul tot eindeloos moet
ontstaan. Ik ben dus nog geen
voorstander van een dergelijke
opvang en ik schrik van de opmer-
king van de staatssecretaris dat deze
ontwikkeling in gang is gezet.

Staatssecretaris Verstand: Het is
toch een kwestie van het beeld dat je
hebt van zo’n ziekenboegje. Ik ben
ervan overtuigd dat, als een kind fiks
de mazelen heeft, ouders opvang
thuis zullen regelen. Zo zit de cultuur
in Nederland in elkaar. Het is wel
mogelijk voor bijvoorbeeld een halve
dag. Als een ouder van ver moet
komen, kan het heel plezierig zijn dat
die flexibiliteit er is. De ouders geven
zelf in de richting van de instelling
voor kinderopvang aan wat zij willen
en wat zij niet willen. Zo hoort dat
ook. Zij zijn daarin de bepalende
factor.

Mevrouw Gelderblom-Lankhout

(D66): Voorzitter! Ik ben blij dat mijn
somberheid wat wordt weggenomen
door het optimisme van de
staatssecretaris. Ik heb toch nog een
vraag. Mijn kennis, die ongetwijfeld
beperkter is dan die van de
staatssecretaris, is dat er in de
private crèches veel meer over
flexibiliteit wordt gedacht dan in de
door de gemeente geregelde
crèches. Er zijn ’s avonds nog niet
zoveel stadhuizen geopend en de
kantoorurencultuur overheerst daar
nog sterk. Als het in die gemeente-
lijke crèches niet lukt, is de staatsse-
cretaris dan bereid om hen iets meer
te stimuleren met de zilveren
koorden die zij tot haar beschikking
heeft, zodat ook zij meegaan?

Staatssecretaris Verstand: Ik ben
van mening dat wij inderdaad
moeten proberen om die flexibiliteit
te stimuleren, ook bij gemeenten.

De beraadslaging wordt gesloten.

De wetsvoorstellen worden zonder
stemming aangenomen.

Sluiting 21.58 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om:

a. de plenaire behandeling van het
volgende wetsvoorstel te doen
plaatsvinden op 20 april 1999:

Regels inzake het treffen van
voorzieningen ten behoeve van
remigratie (Remigratiewet) (25741);

b. het voorbereidend onderzoek van
het volgende wetsvoorstel door de
vaste commissie voor Justitie te
doen plaatsvinden op 20 april 1999:

Aanpassing van de Nederlandse
wetgeving aan richtlijn 96/9/EG van
het Europees Parlement en de Raad
van 11 maart 1996 betreffende de
rechtsbescherming van databanken
(26108).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstellen:

Verstand

Eerste Kamer Besluiten en ingekomen stukken
13 april 1999
EK 26 26-1235


